

New Port Project, AlJaber Engineering Sign Contract to Establish Food Security Facility
Doha – Qatar (July 16, 2017)

The New Port Project (NPP) Steering Committee and AlJaber Engineering (JEC) signed a contract for designing and constructing food security facilities and warehouses at Hamad Port at a cost of QAR 1.6 billion.

HE Jassim Saif Ahmed Al-Sulaiti, Minister of Transport and Communications and Chairman of the NPP Steering Committee witnessed the signing ceremony, held at the Ministry headquarters today.

The facilities of the project will be developed and constructed on an area of approximately 53 hectares (about 530,000 square meters). The project consists of specialized facilities for the processing, manufacturing and refining of rice, raw sugar and edible oils. These products will be available for local, regional and global use.

The project also includes bulk storage silos with their associated infrastructure and conveyance equipment, in addition to the fundamental structures fully equipped for the project associated operations of handling, processing, packaging, reloading and transport.

One more feature of the project will be a specialized facility for the recycling of waste products arising from the processing of basic commodities to create regulatory compliant animal feed and food stocks.

Those facilities will operate as a fully functional standalone terminal, while 500 meters of the wharf of the port will be dedicated for the berthing and discharging of the ships of this new project.

As per the agreement, those food security facilities and warehouses will be built and equipped in collaboration with international consultants, observing best international practices and standards for manufacturing and quality such as German Ipro and Global Port – two prestigious global companies in the field of storage and world ports design.

There will also be work with global foodstuff processing and storage companies, including Bühler; a leading global Swiss-German food industries company, German BIA; the world's top in designing and constructing raw sugar plants, sugar packaging and storage, and C.M Bernardini; leading global Italian company specialized in the design and supply of equipment and plants for oils and fats industry.

On this occasion, HE Minister Al-Sulaiti said, "The State of Qatar views food security as an integral part of its national security. This new project springs from the wisdom and insightful vision of HH the Emir Sheikh Tamim Bin Hamad Al-Thani on the importance of the strategic stockpile for food security and giving it a very important place on the country's strategies and plans and at the top of its priorities. It also springs from the close follow-up from HE Prime Minister and Minister of Interior Sheikh Abdullah bin Nasser bin Khalifa Al-Thani."

HE the Minister said Qatar over the past few years has remarkably managed to handle its strategic stockpile for food security and expanded its investment in this regard in several world countries.

He noted that such an expansion would make Qatar preserve its consumptive market over the coming years regardless of the circumstances it encounters.

HE the Minister said that food security warehouses project at Hamad Port will provide a stockpile for 3 million people for two years for each commodity being processed and stored. He added that the project will be constructed in accordance with best international practices and

standards and will provide a high capacity for storage, packaging, conveyance and handling, utilizing latest world technologies.

Adding to what this strategic project will be achieving for the strategic stockpile for food security, the Minister said, it also comes as part of the Ministry of Transport and Communications' efforts to encourage Qatari private sector's contribution to transport projects to harness the expertise and applied technology, as well as achieving the vision of HH the Emir. The aim is to increase Qatari private sector's contribution to development endeavors by promoting that contribution to become a source for our national economy.

Mr. Mohammed Sultan Al Jaber, Chairman of AlJaber Group of Companies said: "We are thankful to The Ministry of Transport and Communications and the New Port Project Steering Committee for trusting AlJaber Engineering with the design and construction of the 'Strategic Food Security Facilities Project.'"

"Being a Qatari company, we are proud to have been chosen for this strategic project for the State of Qatar. AlJaber Group of Companies shall provide full support to the project team to ensure high standards of quality and delivery on time," he added.

The contract was signed by Mr. Eng. Maisar Jamil El Qutami, Project Executive Director, New Port Project and Mr. Osama Hadid, CEO, AlJaber Engineering.

The signing ceremony was attended by HE Ambassador of Switzerland Mr. Etienne Thevoz, HE Ambassador of the Federal Republic of Germany Mr. Hans-Udo Muzel and HE Ambassador of Italy Mr. Pasquale Salzano.

سعادة وزير المواصلات والاتصالات يشهد توقيع عقد بين لجنة تسيير مشروع الميناء الجديد وشركة "هندسة الجابر" لتصميم وبناء مرافق مباني ومخازن الأمن الغذائي في ميناء حمد

الدوحة - قطر - (2017/7/16)

شهد سعادة السيد جاسم بن سيف السليطي وزير المواصلات والاتصالات ورئيس لجنة تسيير مشروع الميناء الجديد، اليوم الأحد الموافق 16 يوليو 2017 في مقر الوزارة، على توقيع عقد بين لجنة تسيير مشروع الميناء الجديد وشركة هندسة الجابر، لتصميم وبناء مرافق مباني ومخازن الأمن الغذائي في ميناء حمد، بتكلفة تصل إلى 1.6 مليار ريال قطري.

وسيتم تطوير وتشبيد مرافق المشروع على مساحة تبلغ 53 هكتار تقريبا (ما يعادل 530 ألف متر مربع)، وستتألف من مرافق تصنيع وتحويل وتكرير متخصصة للأرز والسكر الخام والزيوت الصالحة للأكل، وستكون هذه المنتجات متاحة للاستخدام المحلي والإقليمي والدولي. كما سيضم المشروع صوامع للتخزين وما يرافقها من بنية تحتية ومعدات النقل الخاصة بها، بالإضافة إلى إنشاء الهياكل الأساسية المجهزة بمعدات عمليات المناولة والتجهيز والتعبئة وإعادة التحميل والنقل المرتبطة بالمشروع.

كما سيحتوي المشروع على منشأة لإعادة تكرير النفايات الناتجة عن تجهيز السلع الأساسية وتحويلها إلى أعلاف حيوانية.

وستعمل هذه المرافق المتطورة كمحطة مستقلة بكامل طاقتها وسيتم تخصيص 500 متر من رصيف الميناء للرسو وتفريغ السفن الخاصة بهذا المشروع.

وبموجب العقد سيتم تطوير وإنشاء مرافق مباني ومخازن الأمن الغذائي وتجهيزها بالتعاون مع استشاريين دوليين وفقاً لأفضل الممارسات الصناعية والمعايير الدولية للتصنيع والجودة. مثل شركة "إيبرو" الألمانية، و "بورت" العالمية، وهما من الشركات العالمية العريقة في مجال تصميم المرافق العالمية والتخزين.

كما سيتم العمل مع الشركات العالمية المتخصصة في تصنيع وتخزين المواد الغذائية، مثل شركة "بوهلر" وهي شركة ألمانية سويسرية رائدة عالمياً في مجال الصناعات الغذائية، وشركة "بي أي آبي"، وهي شركة

المانية تعتبر الأولى عالمياً في تصميم وإنشاء مصانع السكر الخام وتعبئته وتخزينه، وشركة " سي دوت إم بي " وهي شركة إيطالية عالمية متخصصة بصناعة معامل تكرير وتعليب وتخزين الزيوت النباتية. وفي هذه المناسبة قال سعادة السيد جاسم بن سيف السليطي: تعتبر دولة قطر قضية المخزون الاستراتيجي للأمن الغذائي جزءاً لا يتجزأ من الأمن القومي، ويأتي هذا المشروع انطلاقاً من حكمة سيدي حضرة صاحب السمو الشيخ تميم بن حمد بن خليفة آل ثاني أمير البلاد المفدى حفظه الله، ونظرته الثاقبة بأهمية قضية المخزون الاستراتيجي للأمن الغذائي، ووضعها بمكانة مرموقة في استراتيجيات وخطط الدولة والحكومة وعلى رأس أولوياتها. والمتابعة الحثيثة من معالي الشيخ عبد الله بن ناصر بن خليفة آل ثاني رئيس مجلس الوزراء ووزير الداخلية.

وأكد سعادته أن قطر خلال السنوات القليلة الماضية نجحت بشكل لافت في إدارة ملفها الخاص بالمخزون الاستراتيجي للأمن الغذائي وتوسعت في استثماراتها بهذا الخصوص في العديد من بلدان العالم، مشيراً إلى أن هذا التوسع سيجعلها تحافظ على سوقها الاستهلاكي خلال السنوات المقبلة مهما شهدت من ظروف. وبين سعادته إن مشروع مخازن الأمن الغذائي في ميناء حمد سيوفر مخزون لـ "3" مليون نسمة لمدة عامين لكل السلع التي يتم تصنيعها وتخزينها، مضيفاً أنه سيتم تشييد المشروع وفقاً لأفضل الممارسات الصناعية والمعايير الدولية، وسيوفر قدرة عالية لعمليات التخزين والتعبئة والنقل والمناولة من خلال استخدام أحدث التكنولوجيا العالمية.

وقال سعادته: بالإضافة إلى ما يحققه هذا المشروع الاستراتيجي، للمخزون الاستراتيجي للأمن الغذائي فإنه يأتي أيضاً في إطار جهود وزارة المواصلات والاتصالات بتشجيع مساهمة القطاع الخاص القطري في مشاريع النقل، لتعزيز توطين الخبرة والتكنولوجيا المستخدمة، وتحقيق رؤية حضرة صاحب السمو أمير البلاد المفدى في رفع مساهمة القطاع الخاص في جهود التنمية وجعله رافداً للاقتصاد الوطني.

من جهته قال السيد محمد سلطان الجابر، رئيس مجلس إدارة مجموعة شركات الجابر: نتوجه بالشكر لوزارة المواصلات والاتصالات ولجنة تسيير مشروع الميناء الجديد على ثقتهم في شركة هندسة الجابر لتصميم وتشييد مشروع تصميم وبناء مرافق مباني ومخازن الأمن الغذائي. وأضاف: وكشركة قطرية، نحن فخورون باختيارنا لتنفيذ هذا المشروع الاستراتيجي لدولة قطر. وستوفر مجموعة شركات الجابر الدعم الكامل لفريق تنفيذ المشروع للتأكد من الالتزام الكامل بأعلى المواصفات وإنجاز المشروع حسب الجدول المحدد.

وقع الاتفاقية كلا من السيد ميسر القطامي المدير التنفيذي لمشروع الميناء الجديد، والسيد أسامة حديد الرئيس التنفيذي لشركة الجابر الهندسية.
وحضر حفل التوقيع كلا من سعادة السيد إتيان تيفوز سفير سويسرا لدى الدولة، وسعادة السيد هانس أودو موتسل سفير جمهورية المانيا الاتحادية لدى الدولة، وسعادة السيد باسكوالي سالزانو سفير جمهورية إيطاليا لدى الدولة.

-انتهى-